
Zhodnocení studijního programu Bezpečnost a obrana 

Jsem absolventkou jak bakalářského, tak i magisterského studijního programu Bezpečnost 

a obrana. Při výběru vysoké školy jsem neměla jasnou představu o své budoucí kariéře a tento 

obor jsem si vybrala spíše intuitivně. 

Bakalářské studium 

Během studia bakalářského studijního programu jsme byli seznámeni se základy práva, 

managementu, základy statistiky, ochranou obyvatelstva a krizovým řízením apod. Kromě 

teoretické roviny učiva jsme také měli exkurze a praxe, v nichž jsme mohli vidět i praktický 

přínos studovaného studijního oboru. Exkurze byly koncipovány tak, že jsme navštívili např. 

Správu státních hmotných rezerv, Ministerstvo obrany, Krajské vojenské velitelství v Brně 

a Generální štáb AČR. Při exkurzích v bakalářském studijním programu bych možná více 

ocenila, abychom navštívili více pracovišť krizového řízení obcí s rozšířenou působností 

potažmo krajů, a ne přímo Ministerstvo obrany a Generální štáb AČR, a to především proto, 

že bakalářský studijní program byl spíše zaměřen na krizové řízení na úrovni obcí, obcí 

s rozšířenou působností a krajů. Na druhou stranu jsem vděčná, že jsme měli příležitost 

nahlédnout do těchto institucí a vytvořit si komplexnější představu o tom, jak celý 

bezpečnostní sektor funguje. Co se týká praktické výuky. tak jsme si mohli zvolit místo, kde 

bychom praxe chtěli absolvovat. Vybrala jsem si pracoviště krizového řízení v Blansku, což 

mi významným způsobem pomohlo při zpracování mojí bakalářské práce a zároveň jsem měla 

možnost nahlédnout do toho, jak krizové řízení funguje v praxi. 

Navazující magisterské studium 

Díky znalostem získaných z bakalářského studia se mi velmi dobře přecházelo na navazující 

magisterské studium. V tomto studijním oboru jsme se zaměřovali už více na bezpečnost 

a krizové řízení z úrovně krajů, ministerstev, ústředních správních úřadů a státu. Vzhledem 

k tomu, že na navazující magisterského studijního programu nastoupili i absolventi z jiných 

škol, první semestr byl primárně věnován tomu, abychom sladili své znalosti z oblasti krizového 

řízení a ochrany obyvatelstva. Osobně mi tento přístup přišel velmi vhodný, protože pro 

absolventy bakalářského studijního programu Bezpečnost a obrana to bylo velmi přínosné 

opakování a pro absolventy z jiných vysokých škol to bylo přínosné v tom, že mohli plně 

proniknout do problematiky bezpečnosti, krizového řízení, ochrany obyvatelstva apod. Další 



předměty z následujících semestrů byly zaměřeny na oblasti týkající se vojenství a ostatních 

bezpečnostních složek, ekonomiky atp. Exkurze a praxe byly koncipovány podobně, jako 

v bakalářském studijním programu. 

Celkově své studium na Univerzitě obrany hodnotím velmi pozitivně. Všechny předměty 

jak v bakalářském studijním programu, a i v navazujícím magisterském studijním programu 

byly sestaveny přesně tak, abychom měli možnost nahlédnout do systému krizového řízení 

z co nejvíce stran. Zároveň si myslím, že absolventi tohoto studijního programu najdou širokou 

škálu uplatnění v bezpečnostním sektoru, a to jak ve veřejné, tak i soukromé sféře. Také si velmi 

cením vstřícného přístupu ze strany vyučujících. 

Uplatnění studijního oboru v praxi 

Během studia Bezpečnosti a obrany jsem zjistila jak důležitý a zajímavý tento obor je, což 

mě motivovalo k tomu, abych se mu věnovala naplno. V současné době pracuji jako referent 

krizového řízení na Městském úřadě v Tišnove. Znalosti získané ve studijním programu 

Bezpečnosti a obrany byly klíčové k mojí „aklimatizaci“ se v pracovním procesu, a to z toho 

důvodu, že práci krizového pracovníka mi nebyla nikým předána. Díky mým znalostem jsem 

byla schopna se v práci velmi rychle zorientovat. Tento studijní program mě oslovil natolik, 

že v budoucnu mám v plánu se vrátit na akademickou půdu, kde bych naopak chtěla uplatnit 

své praktické zkušenosti z oblasti krizového řízení a předávat je i dalším studentům v tomto 

studijním programu. 
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